
ЕКОЛОГИЧНИЯТ ПРОБЛЕМ

НАМЕСА
ЛИГА ЗЛ ПРАВАТА И

НА НАРОДИТЕ

ПРИ

НА РУСЕ МОЖЕ ДА СЕ 
РЕШИ С МЕЖДУНАРОДНА
ЗАЯВИ ПРЕД В. „УТРО" БИЛ ФЕЛИС - 

ПРЕДСТАВИТЕЛ НА ООН В 

МЕЖДУ НАРОД НАТ А 

ОСВОБОЖДЕНИЕТО

СЪДА, издържана в рамките 
на международните норми. Та 
кава присъда е силна с това, 
че не е свързана с интересите 
на никаква държава, никакво 
правителство и е чиста от по 
литически влияния. Лигата мно 
го държи на позициите си иа 
независима организация.

— Как протича работата на 
един трибунал?

— Ще дам пример с горите 
на Бразилия. Там навремето 
се състоя тридневна сесия, в 
която бяха включени като сви 
детели представители на индн 
ански племена, живеещи в те
зи гори, както и представите-* 
ли на земевладелците и пра 
вителството. Бяха извикани 
световноизвестни специалисти 
по екологията, които по нау 
чен път показаха какво озна
чават амазонските гори за све 
товния климат. Заседанията 
се проведоха при изключите 
лен интерес, имаше много жур 
налисти. Съдебният състав, 
след като изслуша всички свн 
детели, накрая излезе с при
съда по случая. След това на 
голяма пресконференция бе ор 
ласен резултатът от работата 
на трибунала.

— Г-н Фелис, как преценя 
вате, за екологичния проблем 
Русе — Гюргево може ли да 
бъде издадена присъда от ли 
гата?

— Мисля, че тук, у вас, мо 
же да се организира такъв 
трибунал, като румънската и 
българската страна предста 
вят своите свидетели и фак
ти по спорния въпрос.

— Има ли някаква прин
ципна разлика между Между 
народния съд в Хага и Меж 
дународната лига за правата 
и освобождението на народи
те?

— 1}ри съда в Хага или 
други подобни организации ре 

(Следва на стр. 3) 
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Ценка ГИНКОВА

— Г-н Фелис, какво знаете 
и какво не знаете за екология 
пия проблем на нашия град?

— Преди да дойда в Бълга 
рия знаех много малко по то
зи въпрос и въобще за подоб 
ни въпроси в Източна Евро
па. Бях чел две публикации 
във в. „Ню Йорк таймс“ за Ру 
се и толкова.

— След като не сте били до 
бре запознат с екологичната 
драма иа този български град, 
струвало ли си е да прекося
вате океана?

— Разбира се, че си стру
ва. Още в САЩ чувствувах, 
че този проблем трябва да се 
огласи, да се запознае светът 
с него.

— В какво се състои дейно 
стта на Международната ли 
га за правата и освобождение 
то на народите?

— Основната задача на ли 
гата е да поддържа така на
речените народни трибунали. 
Те възникват през 60-те годи
ни по повод войната на САЩ 
във Виетнам. Тогава се орга 
низирва първият трибунал и 
след него лигата израсна ка
то постоянна структура. Досе 
га Международната лига е ор 
гаиизирала трибунали за еко 
логичните проблеми на Брази 
лия по повод унищожаването 
на горите, за аварията в хи
мическия комбинат в Индия, 
когато загинаха хиляди хора, 
но повод агресията на СССР в 
Афганистан, за намесата на 
САЩ във вътрешните работи 
на Никарагуа и др.

— Какви хора се включват 
в съставите на тези трибуна 
ли?

__ Събират се видни лично 
сти от световен мащаб, кои
то имат влияние и авторитет 
— носители на Нобелова на 
града, изтъкнати дейци на кул 
турата, юристи по между на род 
но право разглеждат налична 
та информация по даден дроб 
лем и накрая излизат с



Екологичният проблем на Русе
може да се реши с

международна намеса
(Продължение от стр. 1)

на

и организации. В Съединени 
те щати ще разкажа за труд 
постите, които среща България 
в този кризисен момент. Ос
вен това ще споделя, че наша 
та страна в някои отношения 
може да се поучи от Бълга 
рия и като пример ще посоча 
нещо, което дълбоко ме зпе- 
чатли. По време на многоброй 
ните ми срещи с различните 
политически сили — леви н 
десни — се чувствуваше едно ед 
накво разбиране за равенство 
и справедливост, що се отна
ся до основните нужди на хо
рата. В Съединените американ 
ски щати такова схващане, та 
кова разбиране не съществу
ва.

зултатът е силно повлиян от 
интересите на отделните дър- 
жави и в крайна сметка ре
шава се това, което е уговоре 
но зад кулисите. Докато на
шата лига са стреми да бъде 
независима от външни влия
ния и обективно, според меж 
дународните норми за права 
та на човека и народите, изра 
зява становище по даден проб 
лем.

— Какво ще разкажете е 
американците за България?

— В личен план мога да ка 
жа, че срещнах чудесни хора 
тук, доволен съм от контакти
те с всички политически силя


